

KERATAN AKHBAR

TARIKH : 27 NOVEMBER 2022

AKHBAR : ASTRO AWANI

MUKA SURAT : <https://www.astroawani.com/berita-bisnes/bimp-eaga-komited-pertingkat-kukuhkan-perkongsian-dengan-rakan-pembangunan-393952?amp=1>

BIMP-EAGA komited pertingkat, kukuhkan perkongsian dengan Rakan Pembangunan



Mesyuarat BIMP-EAGA ke-25 dan Mesyuarat Berkaitan telah berlangsung dengan jayanya pada Ahad di Pontianak, Kalimantan Barat, Indonesia. - Gambar/ Ihsan JPM

KUALA LUMPUR: Menteri Kawasan Pertumbuhan Asean Timur Brunei-Indonesia-Malaysia-Filipina (BIMP-EAGA) komited untuk mempertingkat dan mengukuhkan lagi perkongsian dengan Rakan Pembangunan melalui rangka kerja sedia ada.

Ketua Pengarah Unit Perancang Ekonomi, Jabatan Perdana Menteri, Datuk Nor Azmie Diron berkata kerjasama sedia ada termasuk kajian kemungkinan ekonomi pekeliling yang memfokuskan kepada PKS di Malaysia sebagai projek perintis oleh Pusat Jepun ASEAN dan penubuhan Tabung Kerjasama ROK BIMP-EAGA (BKCF).

Nor Azmie berkata, terdapat keperluan untuk penyelarasan, pelaksanaan dan pemantauan yang lebih berkesan dan cekap bagi inisiatif BIMP-EAGA sedia ada dan baharu melalui sekretariat pusat yang berfungsi sepenuhnya.

"Menteri-menteri kekal komited untuk memperkukuh kapasiti institusi Pusat Pemudahcara BIMP-EAGA. Malaysia mengambil perhatian tentang kepentingan Negara Brunei Darussalam untuk menubuhkan Sekretariat BIMP-EAGA di Negara Brunei Darussalam.

"Sehubungan itu, Malaysia akan menjalankan usaha wajar ke atas cadangan itu sebelum memberikan keputusan itu dalam masa terdekat," katanya dalam satu kenyataan pada Ahad.

Nor Azmie berkata mesyuarat juga menghargai usaha bersepadu pihak berkepentingan dalam mengukuhkan kerjasama subrantau pada masa yang mencabar ini dan mencatatkan kemajuan positif selepas wabak dengan pertumbuhan KDNK sebanyak 2.4% pada tahun 2021 berbanding penguncupan sebanyak 3.3% pada tahun 2020.

Walau bagaimanapun kata beliau, mesyuarat mengambil maklum bahawa sektor pelancongan kekal terjejas paling teruk. sektor dengan pertumbuhan paling perlahan dalam ketibaan pelancong.

"Menteri-menteri mengalu-alukan idea untuk membentuk forum parlimen BIMP-EAGA selari sebagai tempat untuk dialog dan kerjasama di kalangan penggubal undang-undang di kawasan tumpuan semasa Forum Ketua Menteri, Gabenor dan Ketua Kerajaan Tempatan BIMP-EAGA ke-4 (CMGLF) yang diadakan pada 25 November 2022.

"Menteri-menteri komited ke arah pelaksanaan penuh dan berkesan BIMP-EAGA Wawasan 2025 (BEV 2025) Kajian Separuh Penggal (MTR). Malaysia telah mencadangkan beberapa penambahbaikan yang akan menjadikan hasil BEV 2025 MTR lebih dinamik dan disasarkan untuk panduan negara anggota untuk merancang projek dan program pembangunan ekonomi masa depan di kawasan BIMP-EAGA," katanya lagi.

Mesyuarat BIMP-EAGA ke-25 dan Mesyuarat Berkaitan telah berlangsung dengan jayanya pada Ahad di Pontianak, Kalimantan Barat, Indonesia.